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aan MATTHIAS DIEPENDAELE
VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING, WONEN EN ONROEREND ERFGOED

Differentiatie gemeentelijke opcentiemen onroerende voorheffing  -  Leuven

Vanaf het aanslagjaar 2019 is het mogelijk voor gemeentebesturen om te differentiëren in 
de opcentiemen op de onroerende voorheffing. Meer bepaald kunnen zij nu ook een 
vrijstelling of een vermindering bepalen op een gedeelte van de percelen in hun gemeente.

Het stadsbestuur van Leuven stelde een meerjarenbegroting op waarin de opcentiemen 
die de stad heft, worden verhoogd van 880 naar 975. Dat betekent een verhoging van 85 
tot 100 euro per jaar voor een gemiddeld gezin. Er is een debat geweest in de 
gemeenteraad. Het stadsbestuur heeft dan uiteindelijk een opening gemaakt door te 
zeggen dat ze die verhoging niet wil toestaan voor gezinnen of alleenstaanden die een 
enige woning betrekken op het Leuvense grondgebied.

In de commissievergadering van 21 januari 2020 heb ik de vraag (vraag om uitleg nr. 893) 
gesteld of het Leuvense stadsbestuur al concrete stappen heeft gezet in overleg met de 
Vlaamse administratie. 

Collega Koen Van den Heuvel merkte toen terecht op dat het decreet niet de bedoeling had 
aan gezins- of inkomenspolitiek te doen: “We moeten natuurlijk niet in een debat van de 
Leuvense gemeenteraad terechtkomen, maar de initiële bedoeling van het decreet heeft 
natuurlijk te maken met iets anders dan de algemene inkomenssituatie van een gezin. Het 
is initieel heel duidelijk bedoeld om mensen aan te moedigen om te gaan wonen of te 
investeren in minder ontwikkelde, achtergestelde of verkommerde wijken. Het werd eerder 
gezien vanuit een politiek van ruimtelijke ordening en van stedelijke ontwikkeling dan 
vanuit een gezinspolitiek of een inkomenspolitiek van de stad. Dat was de initiële 
bedoeling. En het was ook eenvoudig in het perceelsinformatiegegeven van VLABEL.”

De minister antwoorde dat het stadsbestuur nog geen aanvraag had ingediend en dat het 
dat kon via een formulier dat VLABEL (Vlaamse Belastingdienst) ter beschikking stelt en 
dat moet worden vergezeld van een ontwerp van gemeenteraadsbesluit en een 
motiveringsnota. Het formulier maakt een onderscheid tussen drie mogelijke types van 
differentiëring, afhankelijk van de criteria die de gemeente voorstelt. Er zijn drie opties, 
aldus de minister.

Indien Leuven zelf een koppeling met het Rijksregister maakt en een lijst met perceelcodes 
kan aanleveren van percelen die het lagere tarief kunnen genieten, zouden we in de tweede 
optie zitten. Indien VLABEL zelf moet nagaan welke percelen aan de gevraagde criteria 
voldoen, zal de vraag onder de derde optie vallen en zal het nodige grondige onderzoek 
dienen te gebeuren. En de minister zei ook: “Wij doen in elk geval ons best om zo ver 
mogelijk mee te gaan om te kijken welke oplossingen er zijn op het vlak van technische 
uitvoerbaarheid.”



Heeft de stad Leuven reeds formeel de vraag gesteld via het daartoe bestemde formulier 
over de technische haalbaarheid van een gedifferentieerde onroerende voorheffing? Zo ja, 
kan de minister kopie van die aanvraag en van het antwoord daarop bezorgen?



MATTHIAS DIEPENDAELE
VLAAMS MINISTER VAN FINANCIËN EN BEGROTING, WONEN EN ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD 
op vraag nr. 170 van 24 januari 2022
van LORIN PARYS

Over de mogelijkheid om tot differentiëring over te gaan beantwoordde de Vlaamse 
Belastingdienst tot nog toe enkel informele vragen van de stad Leuven. Een formele 
aanvraag tot technische uitvoerbaarheid van gedifferentieerde opcentiemen werd nog niet 
ontvangen. 


